
رکورددار پرش با نيزه زنان گفت که براي تأمين تجهيزات مورد نيازش به دنبال اسپانس��ر اس��ت. 
مهسا ميرزاطبيبي در گفت وگو با ايسنا از پيشرفت دووميداني زنان ايران در سال هاي اخير گفت: 
»بايد تجهيزاتم را به روز کنم، چون تقريباً چهار، پنج سالي است که 
نيزه هايم را خريده ام و الان وقتش رسيده که نيزه و تجهيزات 
جديد بگيرم، به همي��ن دليل به دنبال تأمي��ن منابع مالي 
هستم. اگر کس��ي اسپانسر ش��ود و اعلام همكاري کند که 
خيلي کمكم کرده، اما از طرق مختلف هم پيگيري مي کنم. 
در سال هاي اخير پيش��رفت کرده ايم و در سطح آسيا حرفي 
براي گفتن داريم. عددهايمان خوب است و در غرب آسيا 
دو مدال کس��ب کرده ايم. در مس��ابقات داخل 
سالن آس��يا هم بين تمام رش��ته هاي پرشي 
فقط من توانس��تم مدال کس��ب کنم. بايد 
اميدوار باشيم، تلاش کنيم و تمريناتمان را 
منظم ادامه دهيم. دووميداني زنان در چند 
س��ال اخير واقعاً پيش��رفت کرده است. در 
تمام مسابقاتي که برگزار مي شود، دختران 
روي سكو هستند و شانس مدال داريم. اگر 
بيشتر از اين به دختران اهميت بدهند و در 
اعزام ها بيش��تر به آنها توجه کنند، پيشرفت 
زيادی مي کنيم. دختران از نظر زماني ديرتر 
از مردان ش��روع کردند، با وجود اين پيشرفت 
خيلي خوبي داش��تند. اميدوارم بهت��ر از اين 

هم بشويم.«
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شيوا  نوروزي

ماشين پليس سواري فوتباليست ها! 
فوتبال ما شبيه ش��هر فرنگي اس��ت که هر لحظه ممكن است يكي از 
عجايبش رو شود. فقط براي تماشاي اين عجايب هر هفته بايد منتظر 
برگزاري مسابقات ليگ  برتر باشيم. با اينكه تقريباً همه اهالي اين رشته 
در خلق شگفتي هاي مختلف دستي برآتش دارند، اما فعلًا استقلالي ها 

گوي سبقت را از بقيه ربوده اند. 
ديدار اس��تقلال و هوادار در ورزشگاه ش��هرقدس برگزار شد و با اينكه 
اعضاي تيم ها توسط اتوبوس مخصوص خود از ورزشگاه خارج مي شوند، 
اما دو بازيكن اس��تقلال به ش��كل کاملًا خودجوش س��وار ب��ر يكي از 
خودروهاي پليس راهور شدند! در عكس هاي منتشر شده کاملاً مشخص 
است که ميلاد زکي پور و رامين رضاييان پس از خوش و بش با مأموران 
راهور سوار خودروی آنها می شوند و با بدرقه مأموران از ورزشگاه خارج 
مي شوند. ژست بازيكنان آبي پوش طوری بود که گويا سوار بر خودروی 
رفقاي خود شده و از انجام اين کار نيز بسيار راضي و خوشنود هستند. 
عجيب اينجاست که مأموران حاضر هم واکنش هاي مشابهي داشتند و 

عملًا مخالفتي با سوار شدن اين دو بازيكن نشده است. 
از آنجا که اتوبوس استقلال در آن زمان در ورزشگاه شهداي قدس بوده و 
هنوز ورزشگاه را ترك نكرده بود بايد مشخص شود که اين دو نفر چطور 
به يك باره سر از ماش��ين پليس درآوردند. رفت و آمد اعضاي تيم هاي 
مختلف هنگام ورود و خروج از ورزشگاه براساس قوانين و پروتكل هايي 
انجام مي شود و معمولاً حمل و نقل بازيكنان برعهده اتوبوس تيم است. 
منتها از آنجا که فوتبال ما س��ال ها به صورت جزيره اي و مستقل اداره 
ش��ده، تصميمات به صورت خودمختار گرفته مي شود و هر جا هم که 
لازم باشد پاي مجامع بين المللي را وسط مي کشند. بسياري از فعالان 
اين حوزه بر همين مبنا عمل مي کنند. اين اولين  باري نيست که شاهد 
رفتارهاي عجيب از فوتباليست ها هستيم. منتها تاکنون سابقه نداشته 
بازيكنان فوتبال براي فرار از شلوغي و دور ماندن از هواداران از ماشين 

پليس مثل تاکسي اينترنتي استفاده کنند. 
عجيب تر اينكه نه باشگاه استقلال به اين مسئله واکنشي نشان داده و نه 
پليس راهور. هر دو طرف جوري با اين موضوع برخورد کرده اند که انگار 
همه مي توانند خيلي راحت و بدون دردس��ر سوار ماشين پليس شوند يا 
حمل فوتباليست ها با ماش��ين پليس امری کاملًا عادي و مرسوم است. 
عادي انگاري و ساده گذشتن از کنار حواشي از جمله راهكارهايي است که 
در فوتبال ايران هميشه جواب داده و حتي در موارد حاد باعث فراموشي 
موضوع شده است. وقتي باشگاه اتوبوس ويژه براي تيم در نظر گرفته، چرا 
بايد از ماشين پليس استفاده شود؟ قاعدتاً حضور مأموران سواره و پياده در 
ورزشگاه ها براي انجام وظايف محوله است و در اين شرايط است که بازي ها 
بدون مش��كل يا با حداقل مشكل برگزار مي ش��وند. طبعاً مأموران راهور 
هنگام برگزاري بازي ها، نقش پررنگي در کنترل ترافيك اطراف ورزشگاه را 
برعهده دارند و با مديريت بار ترافيكي، عبور و مرور را آسان مي کنند، ولي 
انتشار عكس هاي خندان زکي پور و رضاييان اين شبهه را در اذهان عمومي 
ايجاد کرده که مأموران بيشتر حواس شان به حمل و نقل اين دو بازيكن 
بوده تا خدمت به مردم. ضمن اينكه از بعد قانوني نمي توان از خودروهای 
پليس اس��تفاده ش��خصي کرد. از آنجا که اين دو بازيكن کاملًا سرحال و 
خوشحال بودند و شرايط ورزش��گاه نيز کاملًا عادي و آرام گزارش شده، 
به هيچ وجه نمي توان ماشين  پليس  سواري دو بازيكن آبي پوش را توجيه 
کرد. همين چند ماه پيش بود که علي  پروين با استفاده از يك آمبولانس 
خصوصي ورزشگاه آزادي را ترك کرد و بازتاب آن در سطح جامعه آنقدر بد 
بود که منجر به پلمب آن شرکت خصوصي شد. نبايد نگران برخورد جدي 
و بدون مماشات با اقدامات غيرقانوني و خودخواهانه بود، چراکه اينگونه 

برخوردهاي قاطع به حفظ اعتماد عمومي کمك مي کند.
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بازتاب حواش��ي اعزام تيم اس��تندآپ پدل بورد به مس��ابقات 
قهرماني جهان موج سواري دانمارك همچنان ادامه دارد. اين در 
حالي است که عباس ناطق نوري، رئيس فدراسيون انجمن هاي 
ورزشي در گفت وگويي ضمن اش��اره به اسكان اعضاي تيم در 
يك منزل ش��خصي، وعده برخورد با خاطيان احتمالي را داد: 
»در ش��رايطي تيم را به اين مس��ابقات اعزام کرديم که تا روز 
آخر وضعيت ويزا مشخص نبود و به اين خاطر نتوانستيم هتل 
مناسبي براي ورزش��كاران در دانمارك رزرو کنيم. با پيشنهاد 
يكي از مربيان که يكي از خويش��اوندان نزديكش در دانمارك 
زندگي مي کرد، آنطور که در جريان قرار گرفتم خانه شخصي 
خود را با تأييد نماينده حراس��ت وزارت ورزش در اختيار تيم 
ملي قرار داد. البته طبقه بالا براي زنان و پايين براي مردان بود 
و رئيس انجمن و نماينده وزارت ورزش نيز در آن خانه حضور 
داشتند. اين موضوع شيطنتي از طرف يكي از اعضاي پيشين 
صورت گرفته و به خاطر اختلاف شخصي با رئيس فعلي انجمن 
انجام شده اس��ت. البته بايد ديد واقعيت چه بوده و در صورت 

انجام تخلف، برخورد لازم صورت خواهد گرفت.«
سيدمحمد ش��روين اس��بقيان، معاون امور فرهنگي و توسعه 
ورزش قهرمان��ي وزارت ورزش ه��م در اين خص��وص گفت: 
»هيچ گونه مماشاتي پذيرفتني نيس��ت و به طور قطع وزارت 
ورزش و جوانان از چنين مسائلي کوتاه نمي آيد و قطعاً با متخلف 

يا متخلفان برخورد خواهد شد.«

وعده برخورد با متخلفان موج سواري

يك بار VAR نداريم و حسرتش را مي خوريم، يك بار 
هم كه چند دوربین و مانیتور را تحت  عنوان كمك داور 
ويدئوي�ي نصب مي كنند، س�یمش قطع مي ش�ود يا 
ماشین صداو سیما دير مي رسد! استفاده از VAR در 
هر دو بازي پرسپولیس – چادرملو و استقلال – هوادار، 
مسبب حواشي مختلفي شد. در ورزشگاه شهرقدس 
محس�ن حكیم، مس�ئول VAR ب�ازي اس�تقلال از 
ناهماهنگي  با صداوس�یما گلايه كرد و در ورزش�گاه 
تختي تهران نیز جابه جايي مانیتور و قطع شدن اتصال 

با اتاق كمك داور ويدئويي دردسرساز شد.

VAR هست يا نيست؟
قاب

فريدون حسن

حامد قهرماني

بهاي سنگین پیروزي مقابل ويارئال

رئال در غصه كارواخال
رئال مادريد بعد از نمايش ضعيف و پرانتقاد در ليگ قهرمانان اروپا شنبه 
شب موفق شد ويارئال را با دو گل شكست دهد و با يك بازي بيشتر با 
بارسا هم امتياز شود، اما اين پيروزي براي رئال بهاي سنگيني داشت؛ 

مصدوميت شديد دني کارواخال. 
اين بازيكن فصل را از دست داد و اين بدترين خبري بود که مي شد به 
آنجلوتي، سرمربي رئال داد. زانوي پاي راست کارواخال دچار بدترين 
نوع مصدوميت شده است. او نه تنها از ناحيه رباط صليبي، بلكه از ناحيه 
رباط هاي جانبي )کلت��رال(، تاندون پوپليتوس و کش��كك زانو دچار 
آسيب ديدگي جدي شده است، مصدوميتي که او را بين هشت تا 10 
ماه خانه نشين خواهد کرد و به اين ترتيب فصل براي مدافع اسپانيايي 

به پايان رسيد. 
آنجلوتي در واکنش به اين مصدوميت شديد و احتمال از دست دادن 
س��تاره خود گفت: »همه ما غمگين و نگران هستيم، چون اتفاقي 
افتاده که بارها در طول فصل مي افتد و متأسفانه براي بازيكن بسيار 
مهم ما اين اتفاق افتاد. کارواخال به دلي��ل تجربه، حرفه اي بودن و 
جديتش در کار بازيكني ضروري براي ما به ش��مار مي رود. منتظر 
مي مانيم، من با دني صحبت کردم و او ناراحت و نااميد است. اکنون 
کار زيادي از دس��تمان برنمي آيد. بايد منتظر ارزيابي تيم پزشكي 
باشيم و س��پس به بازگرداندن او به ش��رايط بازي فكر کنيم. من با 
دکتر صحبت کردم و او به من گفت که آسيب ديدگي زانوست. البته 
به من نگفت که مصدوميت دقيق چيس��ت. آنها بايد چند آزمايش 
انجام دهند. اين مصدوميتي است که اميدوارم حداقل آسيب ديدگي 

ممكن باشد.«
در پايان بازي، رختكن مانند يك مراس��م عزاداري ب��ود. کارواخال به 
سرعت براي انجام آزمايشات به کلينيك والدبباس رفت و رختكن نگران 
بدترين وضعيت بود. بلينگام گفت: »اميدواريم دني زودتر برگردد، زيرا 
او بازيكن بسيار مهمي براي ماست.« والورده هم گفت: »فقط دني مهم 
اس��ت، نه پيروزي.« گولر نيز براي کاپيتان پيامي فرستاد: »زود خوب 
شو کاپيتان. مطمئنم که هرچه زودتر و قوي تر برمي گردي.« تأثير اين 

مصدوميت بر رختكن رئال کاملًا محسوس بود. 

حاشیه هاي يك حكم تعلیقي

 وقتي هيئت رئيسه 
بي اطلاع مانده است

با گذش��ت دو روز از اعلام حك��م عليرضا بيرانوند هنوز حاش��يه هاي 
آن ادامه دارد. با اعلام حكم دروازه بان س��ابق پرس��پوليس براي همه 
مشخص شد که فدراس��يون فوتبال حتي قوانين خود را هم به راحتي 
زير پا مي گذارد و اين مس��ئله به بازيكنان خاطي اجازه مي دهد تا هر 
طور که دوست دارند قانون را دور بزنند و بعد با خيال راحت يا جريمه 
آن را بپردازند يا اينكه مثل بيرانوند حكم تعليقي شامل حالشان شود، 
حكمي که معنا و مفهوم آن »هيچ« اس��ت، يعني هي��چ اتفاقي براي 
خاطي نمي افت��د و او مي تواند همچنان به کارش ت��ا تخلف احتمالي 

بعدي ادامه دهد. 
نكته جالب تر اينكه شنيده مي ش��ود علاوه بر اينكه خود حكم مشكل 
دارد، نحوه صدور آن هم با مشكل روبه روست. مثلاً اينكه شنيده مي شود 
حكم بدون تأييد هيئت رئيسه فدراسيون صادر شده است، در حالي که 
بنا بر ماده 29 آيين نامه نقل و انتقالات کميته وضعيت بعد از کسب نظر 
کميته حقوقي و تدوين مقررات بايد تأييديه هيئت رئيسه را اخذ کند، 
اما اصلًا اين ماجرا در هيئت رئيسه مطرح نشده است! اين در حالي است 
که آقاياني که در ماجراي افزايش سقف بودجه در آخرين ساعات نقل 
 و  انتقالات به صورت تلفني تأييديه اعضاي هيئت رئيسه را گرفته اند، 
قطعاً در اين ماجرا نيز مي توانستند حداقل به صورت تلفني با اعضاي 

هيئت رئيسه در ميان بگذارند. 
محمدرضا ش��اه منصوري، کارش��ناس حقوقي معتقد اس��ت کميته 
وضعيت در پرونده بيرانوند اقدام به صدور نوع جديدي از آرا کرده که در 
آينده تبعاتي به همراه خواهد داشت. وي در گفت و گو با ايسنا با اشاره 
به تخلف ص��ورت گرفته در ابلاغ حكم تعليقي ب��راي عليرضا بيرانوند 
مي گويد: »ماهيت دعاوي فسخ قرارداد وضعيت واضحي دارند، آن هم 
به اين دليل که قانون گذار فسخ و تنبيهاتش را به شكل شفاف تعيين 
تكليف کرده است. قانون گذار گفته فس��خ يا موجه است يا غيرموجه. 
اگر موجه بود که از تبعات آن جسته، اما اگر غيرموجه بود، چه قوانين 
RSTP فيفا و چه قوانين نقل و انتقالات ايران تعيين تكليف کرده که 
چه تبعاتي دارد. قانون گذار گفته که ش��ايد نفر سومي منجر به فسخ 
قرارداد بازيكن شده باشد، در نتيجه موضوع تحريك در فسخ قرارداد 

مورد بررسي قرار مي گيرد.«
ش��اه منصوري ادامه مي دهد: »با حفظ احترام اف��رادي که در پرونده 
تأثيرگذار بودند، ما با رأي جديدي مواجه هس��تيم. اين رأي منطبق 
با آرايي که در اتاق حل اختلاف فيفا صادر ش��ده، نيست. سؤال هاي 
زيادي وجود دارد. با وجود احترامي که براي آقاي موس��وي )رئيس 
کميته تدوين مقررات فدراس��يون فوتبال( قائلم، س��ؤال اينجاست 
که مگر کميته تدوين مقررات مي تواند از نظر قانوني مرجع استعلام 
قرار بگيرد؟ اس��تعلام از اين کميته وقتي انجام مي شود که ابهامي در 
قانون وجود داشته باشد. پرواضح است که بيرانوند بازيكن ملي است 
و شرايط خاصي دارد. آنچه از رأي مي بينيم مشخص مي کند که اين 
موارد لحاظ شده است. اين موارد منطبق بر آيين نامه نقل و انتقالات 
و رويه حاکم در اتاق حل اختلاف فيفا نيست و در آينده در پرونده هاي 

مشابه دردسرساز خواهد شد.«

ورزش�گاه تخت�ي با مص�اف پرس�پولیس- 
چادرملو بعد از سال ها به رقابت هاي فوتبال 
ايران بازگش�ت، اما بازگش�تي پرس�روصدا 
كه انتقادهاي پرتعدادي را به دنبال داش�ت. 
انتقادهايي كه ب�ا واكنش هاي جالب توجهي 
از س�وي مدي�ر مجموع�ه ورزش تخت�ي و 
مديركل ورزش اس�تان تهران مواجه ش�د. 
افتتاحيه ورزش��گاهي که قرار بود از نخس��تين 
 روزه��اي لي��گ بيس��ت و چه��ارم ميزب��ان 
س��رخابي هاي پايتخت باش��د در دومين روز از 
هفته هفتم انجام شد. افتتاحيه اي که اما به دليل 
ايرادات و اشكال هاي فراوان و صدالبته عجيب 
و غريب، ح��رف و حديث بس��ياري را به دنبال 
داشت. بيشترين انتقاد بعد از وضعيت نامناسب 
چمن اين ورزش��گاه، به وضعيت سرويس هاي 
بهداشتي آن برمي گشت. سرويس هاي بهداشتي 
که هيچگونه تناس��ب و س��نخيتي با فرهنگ 
ايراني ندارد و کسي نمي داند چطور ممكن است 
آقايان طي مدتي که مشغول مهيا کردن تختي 
براي ميزبان��ي از رقابت هاي لي��گ برتر بودند 
به صرافت برداش��تن آنها نيفتادند! اما در عين 
ناباوري محمدرضا مجيدی مدير مجموعه تختي 
هم در برابر اي��رادات وارده به چمن نامناس��ب 
زمين جبهه گيري مي کند و هم مقابل سرويس 
 بهداش��تي هايي که وج��ود آن در اين مجموعه 
ورزشي تعجب همگان را به دنبال داشته است: 
»تعجب کردم؛ اين چه موضوعي است که به آن 

مي پردازي��م، نه اينكه اص��لًا نپردازيم، ولي اين 
س��رويس ها حداقل 10 س��ال در اين ورزشگاه 
نصب بوده است. اين انتقاد را ما مي پذيريم، اين 
س��رويس ها بايد جمع آوري و مرتب شود. بايد 
بپذيريم که اين يك اشكال و قرار است تصميمي 
درب��اره آنها گرفته ش��ود.« توجي��ه محمدرضا 
مجيدي از آن جه��ت قابل قبول نيس��ت که او 
خود در گفت وگويش با رسانه ها تأکيد دارد که 
اين ورزشگاه 10 س��ال خواب بوده و بي ترديد 
ورزشگاهي که طي 10 سال گذشته استفاده اي 
از آن نشده نبايد هم سرويس هاي بهداشتي  آن 
مورد توجه يا انتقاد قرار گيرد که اين عذر بدتر 

از گناه است. 
      

اما پاسخ علي  جوادي، مديرکل ورزش و جوانان 
استان تهران در خصوص وضعيت سرويس هاي 
بهداشتي حتي از وجود آنها در ورزشگاه تختي 
نيز عجيب تر اس��ت: »هر آن چي��زي که دفتر 
فني به ما گفت، اجرا کرديم. مهم نيس��ت ما از 
چيزي خوش مان بيايد يا ن��ه. منافع ملي مان را 
در تأييديه هاي ای اف سی مدنظر قرار مي دهيم، 
شايد خود من از خيلي چيزها خوشم نيايد، ولي 
اگر الزام باشد بايد انجام دهيم. شايد نواقصي در 
اين زمينه وجود داشته باشد که بايد برطرف شود 
تا امنيت و پوشش بيش��تري داشته باشيم.« در 
واقع از صحبت هاي جوادي مي توان يك برداشت 
کرد و آن هم اين اس��ت که اين سرويس ها بايد 

براي گرفتن تأييديه کنفدراسيون  آسيا باشد! 
س��رويس هاي بهداش��تي اما تنها مس��ئله اي 
نيس��ت که مدير مجموعه تختي نس��بت به آن 
جبهه گيري مي کن��د. در واقع واکنش مجيدي 
به وضعيت چمن نيز حق به جانب است: »مربي 
پرس��پوليس که حرفي نزده بود، فقط علي پور 
مصاحبه ک��رده بود؛ او هم يك بازيكن اس��ت و 
به  جز او بازيكنان ديگ��ري روي اين چمن بازي 
کرده اند.« بدون ش��ك بازيكن نخستين کسي 
اس��ت که مي تواند به زمين و چم��ن آن انتقاد 
کند، چراکه اين اوس��ت که بايد در زمين بازي 
کند و هر اتفاقي )مصدميت ي��ا عدم موفقيت( 
به طور مس��تقيم گريبان او را مي گيرد. علاوه بر 
آن، عليپور تنها بازيكن منتقد به چمن نامناسب 
ورزشگاه تختي نبود و گوليس��اني هم با انتقاد 
از ش��رايط چمن گفته بود پرس��پوليس چطور 
مي تواند با اين ش��رايط قهرمان ش��ود. علاوه بر 
او، فرجي و لوکاس ژوائو نيز انتقاد ش��ديدي به 
کيفيت چمن داش��تند، اما گوي��ا مدير تختي 
نمي داند ک��ه قرار نيس��ت تك ت��ك بازيكنان 
اعتراض کنند و يك يا چند بازيكن به نمايندگي 

از سايرين انتقادها را مطرح مي کنند!
      

البته نمي توان منكر کارهاي انجام شده در تختي 
شد و در برخي موارد بايد حق را به مجيدي داد 
که مي گويد ببينيد چه بوده و چه شده است: »با 
توجه به شرايط ورزش��گاه هاي ديگر يك دفعه 

تصميم به اس��تفاده از تختي گرفته ش��د. يك 
ورزشگاهي را که 10 سال خواب بوده، مي شود دو 
ماهه 90 درصد آماده کرد؟ طبيعتاً در اين زمان 
کم با ايراداتي مواجه خواهيم ش��د. با وجود اين 
شما بايد ببينيد شرايط چه بوده و چه شده است. 
اين مجموعه ساليان سال رها شده بود و شرايط 
خاصي به  لحاظ عمراني و ورزش��ي داشت، شما 
نمي دانيد چه معضلاتي در ورزشگاه داشتيم؛ يك 
 VAR اتاق در اين ورزشگاه وجود نداشت. از اتاق
گرفته تا سالن کنفرانس، اتاق پزشكي و اتاق هاي 
ديگر همگي در مدت کوتاهی بازس��ازي شده و 

بعضي ها هم حتي درست شده است.«
وی ادامه می دهد: »در راستاي احياي ورزشگاه 
تختي قدم هاي خوبي برداشته شده و قرار است 
کارهاي بيشتري هم انجام شود. طبيعتاً تا کارها 
به س��رانجام برس��د نقاط ضعف زي��ادي وجود 
دارد. يقيناً وقتي بازي برگزار ش��ود، يك سري 
نقاط ضعف نمايان مي ش��ود و مطمئناً به دنبال 
مرتفع کردن اين ضعف ها هس��تيم. در جايگاه 
بانوان برخي ايده ها داش��تيم، نظير جداسازي 
ورودي بانوان، نمازخانه و بوفه ها که خوب بود. 
البته يك س��ري اش��كالاتی هم وجود دارد که 
طبيعتاً بايد بازي برگزار ش��ود تا از دل عمليات 
اجرايي ايرادات نمايان شود و آنها را مرتفع کنيم. 
همچنين نقطه ضعف هايي مثل چمن وجود دارد 
که از همين هفته با ادامه روند بازسازي به دنبال 

حل و فصل آن هستيم.«

بازگشت  پرحرف و حديث تختي

دنيا حيدري
      گزارش  یک

فائزه غروي اولين بانوي سوارکاري است که مقام قهرماني مسابقات پرش با اسب قهرماني کشور را به 
دست آورده است. اين سوارکار ايراني در گفت وگو با تسنيم به تلاشش براي کسب مدال  در مسابقات 
بين المللي اشاره کرد: »نه مي توانم بگويم راه براي قهرماني و رسيدن به بازي هاي المپيك هموار است 
و نه مي توانم بگويم دست نيافتني است، چون زحمت و برنامه ريزي زياد مي خواهد، اما دست يافتني 

است. رقابت رشته پرش با اسب در سطح المپيك برنامه ريزي بلندمدت 
مي خواهد و اين در حالي است که براي شرکت در بازي هاي آسيايي 

وضع ما خيلي بهتر اس��ت و مي توانيم مدال آور باشيم. مسابقات 
قهرماني کشور در سطح قهرماني بود. مسيرها چالش برانگيز بود 

و پنج راند داشتيم و هر پنج راند مس��ابقات فكر شده بود. 
وقتي بخواهي در س��طح قهرماني فعاليت کني بايد مرتب 

تمرين داشته باشي و در مسابقات شرکت کني تا آماده 
باشي. اين کاری بود که من انجام دادم. ما هر هفته در 

مسابقات پرش با اسب شرکت مي کنيم که برخي 
از آنها در حد آمادگي است، اما در سطح کشوري 
که سالي يك بار برگزار مي شود، اين مسابقات 
چهارمين تجربه من بود. شروع برنامه ام شرکت 
کردن در مسابقات خارج از ايران و بين المللي 
بود که بتوانم در سطح بين المللي رقابت کنم 
که البته اين کار را از سال گذشته آغاز کرده ام. 
در مسابقات اس��پانيا دو ماه شرکت کردم و با 

همين اسبي که قهرمان کشور شدم، مقام چهارم 
را به دست آوردم. مي خواهم اين راه را ادامه دهم 

تا بتوانم پيشرفت کنم.« 

نياز سواركاري ايران به برنامه ريزيدنبال اسپانسر براي خريد تجهيزات

باو جود نمره قبولي،  بختياري زاده آماده رفتن از استقلال

س��هراب بختياري زاده نخستين آزمون خود را 
با موفقيت پشت سر گذاش��ت. هرچند هوادار 
حريف قدري نبود، اما جمع وجور کردن استقلال 
بعد از تمام حواشي اخير و جدايي پرسروصداي 
نكونام کار چندان س��اده اي نبود. با وجود اين 
بختياري زاده موفق شد در نخستين حضورش 
روي نيمكت استقلال به برتري 2 بر يك مقابل 
هوادار دست يابد، اما حتي  اين برد هم نتوانست 
تغييري در تفكرات مسئولان باشگاه ايجاد کند، 
چراکه علاوه بر اعضاي هيئت مديره استقلال که 
تأکيد دارند سرمربي بعدي صددرصد خارجي 
خواهد بود، پيشكسوتان اين تيم نيز بر اين باورند 
که کادر مديريت باش��گاه نبايد ديگر به دنبال 
مربي داخلي برود و گويي بختياري زاده نيز با اين 
نوع نگاه هيچ گونه مشكلي ندارد: »بحث ما فقط 
اين بازي بود. قبلًا هم توضيح داديم، براي باشگاه 
بازي با هوادار مهم بود تا مربي خارجي انتخاب 
شود، به همين دليل خواستم در اين چند روز 
کنار تيم باش��م، اما الان دو، سه روز استراحت 

داريم و با توجه ب��ه تعطيلات فيفادي فرصت 
خوبي است تا باشگاه سرمربي خود را انتخاب 
کند. من فقط براي بازي با هوادار آمدم و قصدم 

فقط کمك به تيم بود. از الان بايد ديد باشگاه 
چه تصميمي مي گيرد. اگر مربي خارجي آمد 
و شرايط براي کادرفني، باشگاه و من مهيا بود 

با افتخار همكاري مي کنم. اگر نباشد، بودن يا 
نبودن امثال سهراب بختياري زاده زياد فرقي 
ندارد، زيرا تيم و آينده اس��تقلال مهم است.« 
هرچند که از گفته هاي مس��ئولان باش��گاه 
مي توان درياف��ت که آنها ب��ه ادامه همكاري 
با بختي��ازي زاده در کنار س��رمربي خارجي 

علاقه دارند. 
بختياري زاده نيامده يك تغيير فني در ترکيب 
اس��تقلال ايجاد کرد و کاکوت��ا را در ترکيب 
جا داد. بازيكني ک��ه با نظر نكون��ام به جمع 
آبي پوشان اضافه ش��د، اما سرمربی به جاي او 
از رضاوند اس��تفاده مي کرد. بختياري زاده در 
مصاف با ه��وادار از اين بازيكن اس��تفاده کرد 
و اتفاقاً کاکوت��ا مقابل ياران رحمتي س��تاره 
اس��تقلال بود و خوش درخش��يد تا مشخص 
ش��ود چرا بازي هاي اس��تقلال در طول اين 
فصل چنگي  به دل نمي زد. البته حسيني،  گلر 
آبي پوشان نيز لابه لاي گله هايش بعد از برتري 

مقابل هوادار بر اين مهم تأکيد کرده بود.

پايان يا آغاز كار با سرمربي موقت؟!

شميم رضوان
      ليگ برتر

از سرويس هاي تعجب برانگيز تا چمن بي كيفيت

اشرف رامين
      چهره ها


